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SLOVENSKÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA V BRATISLAVE 
 

ZÁPIS č. 9/2023 
zo zasadnutia Kolégia rektora STU zo dňa 08. 11. 2023 

 
PRÍTOMNÍ:   Dr. h. c. prof. h. c. prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, prof. Ing. Ján Híveš, PhD., prof. Ing. František Janíček, 

PhD., doc. Ing. Mikuláš Bittera, PhD., prof. Ing. Štefan Stanko, PhD., prof. Ing. Maximilián Strémy, PhD., 
prof. Ing. arch. Ľubica Vitková, PhD., prof. Ing. Miloš Čambál, PhD., prof. Ing. Anton Gatial, DrSc., doc. Ing. 
arch. Branislav Puškár, PhD., prof. Ing. Vladimír Kutiš, PhD., Dr. h. c. prof. Ing. Ľubomír Šooš, PhD., prof. 
Ing. Kamila Hlavčová, PhD., prof. Ing. Ivan Kotuliak, PhD., doc. Ing. Marián Zajko, PhD., doc. Ing. Anna 
Ujhelyiová, PhD., Ing. Filip Kušnír 

 
TRVALE PRIZVANÝ:   Ing. Martina Reháková, PhD., Ing. Marián Ďurkovič, Ing. Juraj Rybanský 
 
PROGRAM:   

 
1. Otvorenie 
2. Rodová rovnosť na STU – prezentácia 
3. Zahájenie projektu EULiST  
4. Digitálne knižnice - ústna informácia  
5. Rôzne 

5.01 Výzva na predkladanie žiadosti o poskytnutie podpory pre doktorandov a mladých výskumných pracovníkov STU na 
naštartovanie výskumnej kariéry  
 

K BODU 1:  Otvorenie 
 
Rokovanie otvoril rektor, ktorý v úvode privítal členov kolégia rektora a prizvaných hostí a informoval o programe 9. zasadnutia Kolégia 
rektora STU. 
 
UZNESENIE: 9.1/2023-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s programom 9. zasadnutia Kolégia rektora STU. 
 
K BODU 2:  Rodová rovnosť (RR) na STU – prezentácia 
 
Bod uviedol prorektor Strémy. 
Prizvaní: doc. Ing. Lucia Bírošová, PhD., Ing. Milan Husár, PhD. 
Hostia v rámci prezentovanej témy detailne predstavili najmä: 

• oblasti intervencie rodovej rovnosti odporúčané Európskou komisiou: 
o Rovnováha medzi pracovným a súkromným životom a organizačná kultúra 
o Rodová rovnováha vo vedúcich a rozhodovacích pozíciách 
o Rodová rovnosť v nábore a kariérnom postupe 
o Začlenenie rodového rozmeru do výskumu a výučby 
o Opatrenia proti rodovo motivovaným útokom vrátane sexuálneho obťažovania 

• celkový pomer žien/mužov študentov a zamestnancov STU, 
• pomer zastúpenia mužov a žien na fakultách na základe kariérneho rastu,  
• zloženie pracovnej skupiny RR na STU, poradného grémia a ďalšie zaujímavé a podnetné zistenia.  

Záverom Ing. Husár prezentoval výsledky dotazníkového prieskumu, ktorý prebiehal v termíne od 17.05.2023 do cca polovice júna 
2023. 
 
Z diskusie: 
Rektor  

• poďakoval hosťom, podporil aktivitu a ocenil prezentované informácie. Pozornosť upriamil aj na systém/model na TU Viedeň, 
ktorý uprednostňuje používanie termínu “rovnosť príležitostí”, s čím sa stotožnili aj členovia kolégia rektora. 

• odporučil cielený kontakt s vedením fakúlt a osobnú diskusiu na uvedenú tému   
Prorektorka Vitková 

• požiadala hostí, aby príprava podcastu pre STU prebiehala v súčinnosti s Útvarom práce s verejnosťou R STU 
• upozornila, že ďalším krokom by mala byť príprava akčného plánu a jeho napĺňanie 

o doc. Bírošová informovala, že plán sa pripravuje, mal by byť k dispozícii v lete 
Riaditeľ ÚM STU, doc. Zajko, 

• explicitne podporil návrhy intervencií, ako aj celú aktivitu 
Dekani Kutiš 

• pozornosť upriamil na rovnosť príležitostí aj pre súčasti STU (napr. MŠ Stubáčik, ktorá prijíma len deti zamestnancov z fakúlt z 
centra), čo podporil aj dekan Kotuliak 

Na uvedenú tému sa viedla široká, prevažne neformálna diskusia, v rámci ktorej prítomní otvorili aj otázku celkového finančného 
zabezpečenia MŠ, možnosti zriadenia/otvorenia MŠ aj v inej časti mesta. Prítomní konštatovali, že téma by mohla byť otvorená aj pri 
vyjednávaní o novej Kolektívnej zmluve na rok 2024, čo potvrdila aj predsedníčka UOO STU, doc. Ujhelyiová. 
 
V závere doc. Bírošová poďakovala vedeniu za ústretovosť, ako aj nominácie do tímu RR na STU. 
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UZNESENIE: 9.2/2023-KR 
Kolégium rektora STU berie na vedomie prezentáciu na tému Rodovej rovnosti na STU a jej aktivity plne podporuje. 
 
K BODU 3:  Zahájenie projektu EULiST 
 
Bod uviedla prorektorka Vitková v súvislosti so zahájením projektu.  
Predstavila základné informácie o projekte.  
Celková výška grantu pre konzorcium je 14 400 000 EUR. Pre STU sa v rámci projektu počíta: 

• s čiastkou 876 972 EUR (poukázané zdroje z projektu)  
• celkovým objemom 1 096 216 EUR (vrátane spolufinancovania) 

Spolufinancovanie predstavuje sumu 219 244 EUR (malo by byť hradené z úrovne MŠVVaŠ SR). 
Ďalej podrobne informovala o dôležitých termínoch (1.11. 2023 - zahájenie projektu, 1.11. – 3.11. 2023 General Assembly v Hannoveri), 
realizovaných aktivitách a zapojení sa zamestnancov STU do aktivít a pracovných skupín konzorcia EULiST. 
 
Záverom zdôraznila, že členstvo v predmetnom konzorciu je veľkou výhodou aj pre podávanie ďalších výskumných projektov. 
Konštatovala, že členstvo otvára možnosti aj pre iné typy projektov, ako napr. Horizont Europe. Je snaha tieto projekty podávať spolu = 
spoločný výskum a spoločné publikácie. Uviedla, že rovnako existuje synergia aj vo väzbe na projekty Marie Curie-Sklodowská, všetky 
schémy projektu Erasmus+, obdobne aj KIC, Nordplus a ďalšie projekty (predpokladá sa vyššie hodnotenie). V rámci projektu sa počíta s 
viaczdrojovým financovaním. Tiež konštatovala, že univerzity zapojené do podobných konzorcií by mali byť výraznejšie podporované z 
úrovne štátu, resp. ministerstva (v rámci dotácie). 
 
Z diskusie: 
Dekan Kutiš 

• zaujímal sa, kto sa bude problematikou zaoberať na fakultách 
o kontaktnými osobami na fakultách sú prodekani pre zahraničie 

Dekan Šooš 
• upozornil na pravopisné a formálne chyby – bude upravené 

 
Neformálna diskusia sa viedla k personálnemu zabezpečeniu, mzdovým výdavkom, možnostiam väzieb na iné druhy projektov, ako aj 
celkovému financovaniu projektu. Záverom požiadala prítomných o podporu študentských a učiteľských mobilít. 
 
UZNESENIE: 9.3/2023-KR 
Kolégium rektora STU berie na vedomie informácie o projekte EULiST. 
 
K BODU 4:  Digitálne knižnice - ústna informácia 
 
Bod uviedol prorektor Híveš v súlade s diskusiou z ostatného rokovania kolégia rektora. 
Informoval, že Ing. Dzivák aktuálne pripravuje spoločné stretnutie všetkých, ktorí sú zodpovední za knižnice na jednotlivých fakultách. 
Na základe stretnutia, ktoré sa uskutoční v druhej polovici novembra, bude predložená koncepcia, resp. plán realizácie digitálnej 
knižnice, vrátane technickej, prevádzkovej a ekonomickej stránky. 
 
V rámci krátkej diskusie dekan Kutiš upriamil pozornosť na dôležitosť testovania systému z pohľadu knižničnej služby, nie užívateľskej. 
Prorektor Stanko doplnil, že považuje za dôležité predviesť systém aj na úrovni vedenia, primárne z ekonomických dôvodov (markantný 
rozdiel medzi internou a externou ponukou).  
 
UZNESENIE: 9.4/2023-KR 
Kolégium rektora STU berie na vedomie informácie o procese zabezpečenia Digitálnej knižnice na STU. 
UZNESENIE: 9.4.1/2023-KR 
Kolégium rektora STU odporúča na ďalšie riadne zasadnute kolégia rektora predložiť konkrétny návrh riešenia doplnený o technickú, 
prevádzkovú a ekonomickú stránku. 
 
K BODU 5:  Rôzne 
K BODU 5.01: Rôzne/Výzva na predkladanie žiadosti o poskytnutie podpory pre doktorandov a mladých výskumných 

pracovníkov STU na naštartovanie výskumnej kariéry 
 
Materiál uviedol prorektor Híveš v súlade s pravidelnými aktivitami útvaru. 
 
K dokumentu boli predložené nasledovné pripomienky: 
doc. Zajko 

• navrhol prehodnotiť celkový počet pridelených grantov.   
Návrh v zmysle predloženého materiálu: 

Typ grantu/pracovisko SvF SjF FEI FCHPT FAD MTF FIIT UM Celkom 

Výskumná aktivita A 9 3 13 12 3 5 1 1 47 

Výskumná aktivita B 3 1 5 4 1 2 1 0 17 

 
Podľa prepočtov ÚM STU súčasné pridelenie týchto miest poškodzuje okrem ÚM STU (-1,34%) aj SvF STU (-0,98%) a SjF STU (-1,15%) a 
preferuje FEI STU (+1,25%) a FAD STU (+086%), MTF STU (+0,62%) a FIIT STU (+0,61%).  
 
V nadväznosti na pripomienku ÚM STU prorektor Híveš navrhol upraviť počet nasledovne: 
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• FEI STU - pôvodný počet 5 znížiť na 4 a 1 miesto prideliť ÚM STU – snaha je, aby bolo rozhodnutie objektívne a v súlade s 
rozpisom dotácie   
 
Nový návrh: 

Typ grantu/pracovisko SvF SjF FEI FCHPT FAD MTF FIIT UM Celkom 

Výskumná aktivita A 9 3 13 12 3 5 1 1 47 

Výskumná aktivita B 3 1 4 4 1 2 1 1 17 

 
Dekan Kutiš 

• uviedol, že miesta sú úzko viazané na výkon, podľa jeho vyjadrenia návrh nepredstavuje výkon vo výskume jednotlivých fakúlt, 
ale zahŕňa aj tlmiaci mechanizmus 

o upresnil, že v prípade, že sa jedná o presné čísla, nemôže ísť o finančné prostriedky z dotácie zaťažené tlmiacim 
mechanizmom, ale musia byť definované skutočné výkony za minulý rok jednotlivých súčastí  

o navrhol ponechať pôvodný návrh 13 a 5, ale pripustil aj zmenu, ktorá musí byť férová, tzn. musí odzrkadľovať 
skutočný výkon jednotlivých súčastí za minulý rok, bez tlmiaceho mechanizmu    

doc. Zajko 
• pre ilustráciu doplnil, že pomer MTF STU voči ÚM STU je z hľadiska kritérií 4:1, zatiaľ čo pridelené miesta sú 7:1, podobne je to 

aj na iných fakultách 
Na uvedenú tému sa viedla rozsiahla, primárne neformálna diskusia, záverom ktorej však nedošlo k zhode. V nadväznosti na uvedené 
prorektor Híveš požiadal prítomných o predloženom návrhu hlasovať, čo prítomní z rôznych dôvodov neakceptovali. Na podnet dekana 
Čambála, ktorý navrhol, vzhľadom na skutočnosť, že ide o poradné grémium rektora, aby konečné rozhodnutie o počte pridelených 
grantov prijal rektor, s čím prítomní súhlasili. 
 
prof. Hlavčová 

• vzniesla pripomienky, resp. návrhy na úpravu, ako aj otázky na vyjasnenie 
o hlavná pripomienka sa týkala merateľných ukazovateľov projektu – navrhla ich nastaviť tak, aby boli motivačné, ale 

aj splniteľné 
o následne konkretizovala a prezentovala viacero podnetov/pripomienok, ktoré si prorektor Híveš vyžiadal zaslať 

písomne 
Po doplnení pripomienok bude revidovaný materiál – jeho upravená verzia zaslaná ešte pred zverejnením na vedomie všetkým členom 
kolégia rektora. 
 
UZNESENIE: 9.5.01/2023-KR 
Kolégium rektora STU prerokovalo materiál „Výzva na predkladanie žiadosti o poskytnutie podpory pre doktorandov a mladých 
výskumných pracovníkov STU na naštartovanie výskumnej kariéry“ s pripomienkami. Po zapracovaní pripomienok odporúča finálne 
znenie dokumentu poslať obratom na vedomie členom kolégia rektora. 
 
Ďalej v rámci bodu Rôzne: 

 
Rektor informoval o 

• záveroch stretnutia STU a TUKE s novým ministrom ŠVVaŠ SR, Tomášom Druckerom, a štátnym tajomníkom, Róbertom 
Zsemberom 

o projekt ACCORD - je predpoklad, že po ACN a IQR budú finančné prostriedky v požadovanom množstve k dispozícii 
(cca 12 mil. EUR)  

o metodika rozpisu dotácie na rok 2024 zatiaľ nie je k dispozícii 
▪ diskusia na tému zmysluplnosti povinných ukazovateľov v rámci výkonnostných zmlúv, pripomienky za STU 

budú zaslané štátnemu tajomníkovi 
• priebehu projektu ACCORD – zatiaľ uspokojivý priebeh, do 27.12.2023 musia byť všetky faktúry preplatené, inak bude STU 

znášať následky, v príprave sú dve žaloby (ÚVO a MŠVVaŠ SR) 
• vyhlásení výberového konania na pozíciu kvestor - predbežná informácia k prebiehajúcemu konaniu 

o doplňujúca informácia: Ing. Matúšková požiadala o rozviazanie pracovného pomeru, predpoklad nástupu úspešného 
kandidáta na funkciu kvestor je 01.01.2024 

• najnovších výsledkoch rebríčka THE 
o výsledky nie sú pre STU povzbudivé (1500+), know-how a ďalší postup sa diskutuje v spolupráci s Óbuda University a 

ČVUT 
o dňa 22.11.2023 sa o 13:00 hod. uskutoční stretnutie so zástupcom ČVUT, pánom Calebom, MSc., ktorý je špecialista 

a odborník na stratégiu rebríčkov THE a QS – rektor požiadal o účasť dekanov 
• výjazdovom rokovaní rozšíreného vedenia, ktoré sa uskutoční v dňoch 23.-24.11.2023 

o požiadal dekanov o osobnú účasť a vyzval ich na predloženie bodov do programu rokovania, resp. možných tém na 
diskusiu  

Záverom upriamil pozornosť na blížiaci sa koniec roka a pripomenul/odporučil dekanom ohodnotiť prácu svojich podriadených, ideálne 
vo forme koncoročných odmien, ktoré by mali byť minimálne na úrovni leta. 
 
Predseda AS STU 

• pripomenul termín zasadnutia P AS STU dňa 15.11.2023, kedy by mali byť k dispozícii všetky materiály, ktoré rektor plánuje 
predložiť na novembrové zasadnutie AS STU 

• upozornil, že decembrové zasadnutie sa uskutoční len v nevyhnutnom prípade 
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Dekan Puškár 
• informoval o slávnostnom otvorení priestorov (v spolupráci s YIT Slovakia), vyjadril presvedčenie, že FAD STU získa finančné 

prostriedky na ďalší rozvoj 
 
Dekan Kutiš 

• zaujímal sa o stav riešenia kalendárov MS Outlook 
o Ing. Ďurkovič konštatoval, že jediným riešením sa javí zákaz používania Google kalendára užívateľom, ktorí používajú 

kalendár v rámci MS Office – uvedené by mohlo pomôcť, avšak pred samotným úkonom je potrebné to predtým 
otestovať, aby bol dosiahnutý rovnaký komfort pri používaní oboch kalendárov 

• opätovne otvoril tému stravovacích zariadení na STU (konkrétne spol. Delikanti na FEI STU) a otázku férového prístupu výberu 
za kredit - zaujímal sa, či nastal v uvedenej záležitosti posun 

o  uvedené bude rektor riešiť s kvestorkou a o výsledku bude informovať  
 
Dekan Kotuliak 

• pripomenul prítomným pozvanie na 20. výročie založenia FIIT STU (Galavečer dňa 09.11.2023) 

• požiadal CVT STU o termínovník, resp. harmonogram ďalších vylepšení v rámci MS Outlook 
o Ing. Ďurkovič uviedol, že MŠVVaŠ SR do dnešného dňa nedokončilo výberové konanie na predloženie MS licencií na 

ďalšie obdobie, ktorých platnosť skončila ešte dňa 31.07.2023, aktuálne je licencia predĺžená do konca novembra 

• informoval, že FIIT STU absolvovala IT medzinárodnú akreditáciu, v ktorej bola úspešná 
 

Dekan Čambál 
• otvoril tému aplikovania príkazu rektora STU ohľadom príležitostnej práce z domácnosti (bod 7 - STU má povinnosť prideliť 

zamestnancovi vhodný pracovný prostriedok zodpovedajúci jeho druhu práce) 
o na základe externej konzultácie sa uvedené môže považovať za konanie „contra legem“ - vytvára predpoklady na 

právne spory - text odporučil preformulovať 
▪ rektor informoval, že predmetný príkaz rektora je len dočasný, tzn. platný do schválenia nového 

Pracovného poriadku STU  
 
Riaditeľ ÚM STU, doc. Zajko, 

• poďakoval prorektorovi Hívešovi za zohľadnenie pripomienok a predloženie nového, upraveného znenia návrhu v rámci bodu 
5.01 programu rokovania 

 
Predsedníčka UOO STU, doc. Ujhelyiová, informovala, že 

• začiatkom budúceho týždňa budú predložené pripomienky k návrhu Pracovného poriadku STU 
• v príprave je aj nová KZ na rok 2024 

 
Zástupca ŠČ AS STU, Ing. Kušnír, 

• informoval o zmene termínu Beánie STU - 24.11.2023   

• zaujímal sa o dôvod blokovania prístupu na VPN zo školských adries 
o Ing. Ďurkovič vysvetlil objektívne dôvody konania - nesprávna konfigurácia niektorých aplikácií 
o v nadväznosti na uvedené požiadal o bezodkladnú informáciu v prípade nefunkčnosti prístupu do vnútornej siete, 

zdôraznil, že ide primárne o chybu v konfigurácii 

• otvoril tému vyplácania štipendií/odmien študentom za reprezentovanie fakúlt STU na LUS 
o študenti vyjadrili sklamanie nad extrémne nízkym ohodnotením 
o navrhol do budúcnosti otvoriť predmetnú tému a motivovať študentov viac - efekt ich práce je nespochybniteľný, o 

čom svedčí aj vysoká účasť uchádzačov na veľtrhoch – uvedené explicitne potvrdila aj prorektorka Vitková 
 
Prorektor Bittera 

• informoval, že pri príležitosti Dňa študentov sa dňa 20.11.2023 uskutoční pravidelné podujatie „Študent roka“, na ktorom budú 
ocenení najlepší študenti - je pozvaných 33 študentov  

• informoval o stave zapísaných študentov (prijímacie konanie) 
o Bc. štúdium +33 študentov 
o Ing. štúdium -145 študentov 
o PhD. štúdium +7 a +20 (externé štúdium) 
o pokles zaznamenaný u zahraničných študentov - z 1 144 na 1 047 
o celkový počet študentov k 31.10.2023 je 10 810 (o 166 menej oproti minulému roku) 

▪ pokles zaznamenaný primárne v Ing. štúdiu 
 

Ing. Reháková 
• informovala, že dňa 30.11.2023 sa na ÚM STU uskutoční posledné posudzovanie VSK na mieste, v rovnaký deň by sa malo 

uskutočniť aj záverečné stretnutie s pracovnou skupinou za účasti rektora (pravdepodobne popoludní), kde bude potrebné 
prevziať a podpísať zoznam zistení 

o pozornosť upriamila aj na možnosť účasti dekanov  

• vyzdvihla príkladnú prípravu fakúlt a poďakovala za plynulý priebeh stretnutí 
 
Prorektor Strémy 

• informoval, že Starmus festival je v príprave, diskusia na uvedené tému s prodekanmi je plánovaná budúci týždeň 

• v rámci rozvojových projektov podávaných na MŠVVaŠ SR – na výjazdové rokovanie požiadal dekanov o prípravu prezentácií 
za jednotlivé fakulty vrátane prioritizácie 
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Prorektor Stanko 

• informoval o úspechu STU - Svetový šampionát v Paríži, kde študenti STU získali 3. miesto vo futbale a volejbale, 4. miesto 
v basketbale a ďalšie menšie úspechy. Šampionátu sa zúčastnilo celkovo 56 študentov STU. 
V nadväznosti na uvedené prorektor Stanko v požiadal dekanov o ústretovosť a ospravedlnenie študentov z výučby 
u príslušných pedagógov v čase od 31.10. 2023 do 6.11. 2023. 

• spolu s dekanom Čambálom informovali o slávnostnom otvorení zrekonštruovanej plavárne na MTF STU v hodnote 2,7 milióna 
EUR, ktorá bola financovaná MTF STU, Fondom na podporu športu, Mestom Trnava a Trnavským samosprávnym krajom 

 
Prorektorka Vitková 

• informovala o zverejnených výzvach MŠVVaŠ SR - STU by sa rada zapojila do dvoch výziev: 
o na podporu projektov na prezentáciu VŠ v zahraničí 
o do auditu úrovne internacionalizácie a implementácie projektov internacionálneho vzdelávania  

• informovala, že dňa 12.12.2023 sa uskutoční tradičný Vianočný koncert STU v Zimnej jazdiarni BA Hradu - vystúpenie súboru 
Technik so všetkými jeho zložkami 

• poďakovala za účasť na oslavách – vystúpení k 70. výročiu súboru Technik 
o išlo o veľkolepé a dojemné vystúpenie za účasti všetkých generácií súboru 
o poďakovala Mgr. art. Meškovej za skvelú prácu a reprezentáciu STU 

 
Záverom rektor poďakoval prítomným za aktívnu účasť, pozornosť upriamil na termíny výjazdového rokovania rozšíreného vedenia 
(23.-24.11.2023) a posledného riadneho rokovanie Kolégia rektora STU v tomto roku (06.12.2023). Následne ukončil 9. zasadnutie 
Kolégia rektora STU. 
 
 
Plánované termíny najbližších zasadnutí: 
 

November 15.11.2023 PAS STU 13:00  

29.11.2023 AS STU 13:00  

December 
06.12.2023 

KR STU 09:00 08:30 Menovanie doc. 
PAS STU 13:00 TBC 

13.12.2023 VR STU 09:00  

20.12.2023 AS STU 13:00 TBC 

 
 
Zapísala: 13.11.2023       Zápisnicu overil: 13.11.2023 
Erika Jevčáková, B.S.B.A., v.r.      prof. Ing. Ján Híveš, PhD., v.r. 

 

 

 

 

 

 


